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Referat 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
Ernæringsassistenter 

 
Dato 03.06.24 
Mødested: Teams  
      
Fraværende m. afbud:  Jytte Lybech 
Fraværende u. afbud: Zainab Faizi 
Deltagere:  
 
 

Randi Mortensen (formand) 
Susanne Jørgensen, næstformand og arbejdsgiver repræsentant 
Jytte Lybech 
Karin Jespersen, afdelingschef, EUC Syd  
Maria Vendelbo Madsen, faglærer, EUC Syd 
Zainab Faizi (Elevrepræsentant) 
HC Carstensen konsulent, EUC Syd 
Arbejdstager repræsentant- vakant 
Lotte Nørup, skolechef EUC Syd Stegholt 

 
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Sidste møde den 07.02.24 blev aflyst pga. afbud. 
 

Punkt 2: 
Godkendelse af 
dagsorden, evt. 
supplerende 
punkter 

 
Der mangler stadig en repræsentant fra B-siden. Vi tænker Jytte stadig 
arbejder på sagen. Emnet tages op på næste møde.  
 

Punkt 3:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
Kom gerne med 
input til 
dagsorden senest 
14 dage før. 
Faste punkter: 
Nyhedsbrev fra 
fagligt udvalg 

Velkommen til Lotte og farvel til Karin 
Kort præsentation af udvalgets medlemmer. Vi er opmærksomme på, at der 
ikke er B-side medlemmer repræsenteret til mødet, men da der skal ske en 
overdragelse til Lotte, har vi valgt at gennemføre mødet. 
 
Henvendelser vedrørende Ernæringsassistentuddannelsen på EUC Syd skal 
fremadrettet rettes til Lotte Nørup – lno@eucsyd.dk, dette er meddelt FUE. 
 
Meddelelser fra formanden 
Randi giver udtryk for, at det er en udfordring, at Mad og Måltider skal sende 4 
elever på skole samtidigt, da det ligger stort pres på bemandingen i køkkenet. 
EUC Syd er opmærksomme på problematikken, men for at kunne samle et hold 
på en størrelse, som giver mening for både elever og skole, har det været 
nødvendigt at slå hold sammen. 
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Randi ønsker, at hendes elever får mulighed for at sparre med elever fra andre 
virksomheder, når de er på skole, hvis dette skal kunne opfyldes, har det været 
nødvendigt at slå hold sammen. 
 
HC tilbyder at formidle kontakt til elev fra FGU, som mangler erhvervspraktik i 
en periode. 
 
Randi fortæller, at det er en udfordring for arbejdspladsen at kunne rumme 
lærlinge med psykiske diagnoser. Der mangler viden og opbakning eksternt fra 
til at kunne tage hånd om disse elever. Mad og Måltider har indgået flere 
aftaler med lærlinge om nedsat arbejdstid i praktikken, og alligevel giver det 
udfordringer som: 
• De andre medarbejdere mangler viden om, hvordan man skal håndtere 

forskellige diagnoser 
• Hvor langt/hvor meget må man skubbe til lærlinge med diagnoser 
• De udlærte bliver bekymrede for, om det er dem, der har sagt noget 

forkert/gjort noget forkert, når lærlingen melder sig syg 
• Hvor mange og hvor lange pauser er rimelige i en travl arbejdsdag 
• Osv. 
 
Der efterlyses fysiske mentorer, som kan understøtte virksomheder i denne 
opgave, som man som virksomhed ikke er klædt på til og ikke har tiden til. 
 
Lotte fortæller, at der er planer om at lave fyraftensmøder, hvor emner som 
forskellige diagnoser kan sættes på dagsordenen. 
 
EUC Syd arbejder med at finde en måde at få gjort SPS støtte mere almindeligt 
ude i virksomheder, men der er en række udfordringer. 
 

 
Ha&#778;ndbog til 

virksomheder SPS.pdf 
 

spsivirksomheden-1.
pdf  

 
Meddelelser fra udvalgets andre medlemmer 
Susanne fortæller, at hun har gang i Sønderborg kommune ift. at få en elev i 
gang hos hende. Der arbejdes på sagen, og Susanne tror på det. 
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Censorer: 
Der mangler censorer til svendeprøverne. For denne uddannelse, skal skolerne 
selv skaffe censorer. Susanne vil gerne være censor, men kan ikke ved 
efterårets svendeprøve. 
 
Praktikværtdag: 
Udskydes til næste møde. Der afholdes ikke praktikværtdag i 2024. 
 

Punkt 4: 
Meddelelser fra 
skolen 
Faste punkter: 
Afdelingen her og 
nu 
 

 
Nyt fra skolen  
Maria bliver primær kontaktperson/underviser på hovedforløbene 
fremadrettet. 
 
Der er rettet i LUP for hovedforløb, så H3 ligger så godt som muligt op ad den 
model, der er på SDE i Vejle, for at sikre det letteste samarbejde ved flytning af 
elever. 
 
Maria har deltaget i fokusgruppe interview fra FUE. I Varde kommune er der 
lavet et samarbejde, hvor man har ansatte dedikeret til at skabe 
praktikpladser og praktikforløb for unge, som er interesserede i at komme i 
gang med en uddannelse inden for mad området. For de helt unge elever fra 
grundskolen, er det lettere at afprøve fagområdet i ernæringsassistent-miljøet 
fremfor hos kokkene pga. arbejdstiderne. 
 
Juniormesterlære – en ny måde at være med til at tiltrække lærlinge til 
uddannelsen https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-
ny-aftale-om-folkeskolen 
 
Udvalget fik en lang dialog om rekrutteringsudfordringer til branchen. Det 
materiale, der er sendt fra FUE hilses velkommen, det er et rigtig flot og 
gennemarbejdet materiale. 
 
Status på elever 
Der er kun få elever på GF2, og de har udfordringer geografien i området, da 
de ikke er gamle nok til at have kørekort. 
 
 
 

Punkt 5: 
Samarbejde med 
og information til 
det lokale 
erhvervsliv 

 
 

6:  
Nyt fra LOP konsulent 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
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Lære- og 
praktikpladser  
 
 
 
 
 
 

Der er udfordringer med at nogle elever ikke er gode til at søge ledige 
praktikpladser, det skyldes i høj grad ovenstående samt familiære 
begrænsninger. 
 
 

Punkt 7: 
Rådgivning vedr. 
undervisningen 
inden for 
udvalgets 
virksomhedsområ
de 

 
 

Punkt 8: 
Informationer 
fra/til 
elevrepræsentant 

Nyt fra Zainab 
 
Deltog ikke i mødet, der skal findes ny elevrepræsentant 

Punkt 9: 
Evt. 

 

Punkt 10: 
Tid og sted for 
næste møde 

Næste møde er 20.09.24 og 03.12.24 der indkaldes i Outlook 
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